
 

Αθήνα, 12.05.2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: «Ανικανότητα της κυβέρνησης να αναχαιτίσει την εξάπλωση της ευλογιάς 

των αιγοπροβάτων και καθυστερήσεις στη στήριξη των πληγέντων κτηνοτρόφων» 

Η ευλογιά των αιγοπροβάτων εξακολουθεί να εξαπλώνεται ανεξέλεγκτα στη χώρα, 

με τέσσερα νέα κρούσματα να καταγράφονται πρόσφατα στη Χαλκιδική, τέσσερα 

κρούσματα ευλογιάς των αιγοπροβάτων σε εκτροφές στην περιοχή της Ναυπακτίας 

και ένα κρούσμα στη Σαμοθράκη. 

 Παρά την εκδήλωση της ζωονόσου ήδη από το φθινόπωρο του 2024, η κυβέρνηση 

αδυνατεί να περιορίσει τη διασπορά της και να οργανώσει αποτελεσματικό σχέδιο 

βιοασφάλειας. 

Επειδή η ευλογιά είναι εξαιρετικά μεταδοτική και απειλεί τη βιωσιμότητα 

εκατοντάδων εκτροφών ανά την Ελλάδα, 

Επειδή η ανεπάρκεια του κρατικού μηχανισμού στην έγκαιρη αποζημίωση, 

αντικατάσταση ζωικού κεφαλαίου και πρόληψη νέων κρουσμάτων έχει 

δημιουργήσει ασφυξία στους κτηνοτρόφους, 

Επειδή παραμένουν άλυτα κρίσιμα ζητήματα, όπως η έκτακτη ενίσχυση για τις 

ζωοτροφές, που παραμένει σε εκκρεμότητα, η πληρωμή των συνδεδεμένων 

ενισχύσεων, που μετατέθηκε για μετά το Πάσχα και η αντικατάσταση του ζωικού 

κεφαλαίου που έχει πλήρως «αφανιστεί» εξαιτίας της νόσου, 

Επειδή οι καθυστερήσεις αυτές υπονομεύουν την οικονομική επιβίωση των 

παραγωγών, οι οποίοι βρίσκονται πλέον σε απόγνωση, 

Επειδή η οικονομική ρευστότητα των κτηνοτρόφων βρίσκεται στο ναδίρ, 

Επειδή παρατηρείται απογοήτευση στις τάξεις των κτηνοτρόφων και τάση 

εγκατάλειψης του επαγγέλματος, 

Επειδή  το μέγεθος της στήριξης από την κυβέρνηση έως σήμερα είναι αντιστρόφως 

ανάλογο του αριθμού των δηλώσεων της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου για το 

θέμα, 
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1. Πώς εξηγείτε την αποτυχία περιορισμού της ευλογιάς επί τόσους μήνες, και 

πού αποδίδετε την αναποτελεσματικότητα των μέτρων πρόληψης και 

ελέγχου; 

2. Πόσα αιγοπρόβατα έχουν θανατωθεί συνολικά από την αρχή της εμφάνισης 

της νόσου στη χώρα ανά Περιφερειακή Ενότητα; 

3. Πότε θα δοθεί η έκτακτη ενίσχυση για τις ζωοτροφές , ποιο το συνολικό ύψος 

αυτής και ποιος ο τρόπος κατανομής της; 

4. Γιατί καθυστέρησε η πληρωμή των συνδεδεμένων ενισχύσεων και ποιο είναι 

το νέο χρονοδιάγραμμα καταβολής τους; 

5. Ποιος είναι ο σχεδιασμός για την άμεση αντικατάσταση του ζωικού 

κεφαλαίου που έχει θανατωθεί λόγω ευλογιάς και πώς θα διασφαλιστεί ότι 

οι εκτροφές δεν θα μείνουν αδρανείς για μεγάλο χρονικό διάστημα; 

6. Ποιες είναι οι πρόνοιες του Υπουργείου για να μην επαναληφθεί η αποτυχία 

του Μέτρου 5.2, όπως σχεδιάσθηκε και εφαρμόσθηκε για την αντικατάσταση 

του ζωικού κεφαλαίου από τις πλημμύρες στην Θεσσαλία και την πυρκαγιά 

στον Έβρο, λαμβάνοντας υπόψη την έλλειψη ρευστότητας των κτηνοτρόφων; 
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